

Referat – Bestyrelsesmøde Orø Lokalforum

Dato: 10. december 2025 – kl. 17.00–19.00 - **Sted:** Orø Bådelaug

Deltagere: Kirsten Flemming Nielsen, Kåre Hendriksen, Niels Fynbo, Patrick Mc Laughlin, Simon Drost

1. Valg af ordstyrer og referent

Simon blev valgt som ordstyrer, og referatet blev ført via diktafon.

2. Godkendelse af dagsorden

Dagsordenen blev godkendt uden ændringer.

3. Udvalg

A. Færgeskontaktudvalg

Kåre orienterede om driftsproblemer på Holbæk Færge, hvor en software-/styrefejl har forårsaget utilsigtede manøvrer. Midlertidige sikkerhedsforanstaltninger er indført, og der arbejdes på en permanent løsning med leverandøren.

Østre Færge har fået godkendt en ny tilskudsmodel for 2026, som begunstiger månedskort og klippekort, mens enkeltbilletter bliver dyrere. Der indføres også et 20 kr. tillæg for køb af billet ombord.

Arbejdet med fællesbilletter fortsætter, men afventer teknisk afklaring hos Holbæk Færge og kommunal godkendelse.

B. Trampestiudvalg

Der er ikke sket noget siden sidst.

C. Miljøsikring arbejdsgruppe

Kåre orienterede om den nye kvælstofregulering og de uklare konsekvenser for Holbæk Kommune. Støtten til græssende dyr øges, hvilket kan styrke ekstensivt landbrug og naturpleje på Orø. Skovfonden kan fremover medfinansiere skovrejsning og frikøb/restriktioner på jord, hvilket kan blive relevant for lokale natur- og beskyttelsesprojekter.

D. Naturgruppen

Naturgruppen planlægger en naturtur i foråret, som annonceres i OrøPosten. Claus og Katja er nye deltagere i gruppen og deltog i mødet. Claus deltager desuden i kommende møde om trægangbroer i samarbejde med trampestierne. Simon fremhæver Claus som en betydelig ressource.

E. Beredskabsgruppe

Gruppen har afholdt møde og udarbejdet et nyhedsbrev, som er sendt som nyhedsbrev til Lokalforums abonnenter, lagt på hjemmesiden og Facebook side. Det har givet positive reaktioner fra borgere. Holbæk Kommune ansætter en beredskabskoordinator til foråret, og gruppen håber at kunne inddrage vedkommende i arbejdet på Orø som et pilotområde.

4. Møde med Orø Beboerforening (tilføjet efter ekstraordinært bestyrelsesmøde 17/12)

Lokalforum deltog i et møde med Orø Beboerforening den 2. december 2025.

Formålet var at drøfte Beboerforeningens overvejelser om mulig fusion/integrering i Lokalforum samt at afklare rammerne for et fremtidigt samarbejde.

A. Opsamling og beslutning

Bestyrelsen drøftede mødet og konstaterede, at Orø Lokalforum og Orø Beboerforening er to foreninger med meget forskellige formål, strukturer og medlemsgrundlag.

Lokalforum er positiv over for samarbejde om konkrete sager og opgaver, hvor et samarbejde giver mening og kan skabe værdi inden for de gældende vedtægtsmæssige rammer.

Et flertal i bestyrelsen besluttede, at Orø Lokalforum ikke arbejder videre med integrering eller fusion.

Et flertal af bestyrelsen besluttede, at Orø Lokalforum ikke vil arbejde aktivt for at overtage repræsentantskabet i SaDS. Hvis Orø Beboerforening på et senere tidspunkt beslutter at videregive ansvaret for repræsentantskabet, kan Orø Lokalforum overveje at overtage dette, forudsat godkendelse på generalforsamlingen samt fra Holbæk Kommune.

B. Roller, mandat og kommunikation

Bestyrelsen drøftede forløbet og konstaterede, at der er stor divergens mellem, hvad der fremgår af Orø Beboerforenings referater af 24. september og 22. oktober 2025, og den faktiske kontakt og information, der er blevet tilsendt Lokalforums bestyrelse. Dette har skabt usikkerhed og debat om roller og mandat.

Orø Lokalforum blev først officielt kontaktet af Beboerforeningen den 31. oktober 2025.

På baggrund af det hændte har Simon udarbejdet et udkast til "Princip for mandat i Orø Lokalforums bestyrelse", som behandles som beslutningspunkt på næste bestyrelsesmøde.

5. Trafiksikkerhedstiltag på Orø

Simon orienterede om dialogen med Holbæk Kommune vedrørende de trafiksikkerhedstiltag, som har været udestående siden foråret, herunder skolemarkering på vejen ved skolen, flytning af 30 km/t skilte samt opsætning af hjorteskilte ved Østre Strandvej. Sagen har været syltet, men kommunen har nu bekræftet, at tiltagene prioriteres og forventes igangsat snarest.

6. Forberedelse til møde med Fællesskaber

Simon orienterede om, at Anders Fællesskaber deltager på næste møde. Bestyrelsen opfordres til at melde spørgsmål eller emner ind senest nytår, så der kan ske en målrettet forberedelse. Der lægges op til dialog om både praktiske forhold og generel styrkelse af samarbejdet.

7. Juleferie

Bestyrelsen holder juleferie frem til anden onsdag i januar. Hvis der opstår hastende sager i perioden,

udsendes mail til bestyrelsen, og der indhentes mandat efter behov. Ved manglende svar følges der op telefonisk, som praksis har været ved tidligere lejligheder.

8. Modtaget korrespondance

A. Henvendelse fra Orø Beboerforening

Se punkt 4.

8. Eventuelt

A. Børneteater i forsamlingshuset

Simon har talt med Axel fra forsamlingshuset om børneteaterforestillingen *Trillebørstur i Nord*, som blev afholdt den 25. november i Orø Kultur- og Forsamlingshus. Arrangementet blev meget positivt modtaget, og forsamlingshuset ønsker Sidesporet – Den levende børnekultur tilbage næste år.

B. Kaffemøde med ledelsen i Holbæk Kommune

Simon orienterede om status på det planlagte kaffemøde med kommunens ledelse. Mødet er endnu ikke afholdt, men kommunen forventer at sætte en dato i januar. Lokalforum har understreget behovet for bedre dialog, svar tider og løbende orientering om ændringer i kommunens beslutninger, da manglende information skaber unødigt frustration og konflikter.

C. Årsregnskab

Der blev aftalt, at Simon kontakter Bo vedrørende årsregnskabet. Kirsten ønsker at udarbejde regnskabet i januar og forbereder materialet, så det er klar til gennemgang. Når kontakten til Bo er etableret, fortsætter dialogen direkte mellem ham og Kirsten.